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22.08 arutelul kõlanud 

ettepanekud ja 

kokkulepped (ettepaneku 

esitas Edmond Penu)

Valgranna mets peab jääma nagu 

metsapark, kus on valgustus, pingid, 

sõelmetest tehtud teerajad.

Valgerannas on Pärnu linna 

halduses terviserajad. Kui linnal on 

huvi terviseradasid edasi arendada, 

oleme valmis läbirääkimisteks osas, 

mida praegune leping ei hõlma.

22.08 arutelul kõlanud 

ettepanekud ja 

kokkulepped Ei soovita alusmetsa raiet Alusmetsa raiet ei kavandata.

22.08 arutelul kõlanud 

ettepanekud ja 

kokkulepped

Puid ei tohi võtta ära nii palju, et tekiksid 

tuulekoridorid

Planeeritakse üksikult paiknevate 

ohtlike puude raiet ning üksikute 

puude mahavõtmine ei tekita 

tuulekoridore.

22.08 arutelul kõlanud 

ettepanekud ja 

kokkulepped

Soovitakse näha kõikide mahavõtmisele 

minevate puude märgistust looduses ja 

skeemil enne järgmist kohtumist

Puud tähistatakse looduses 

märkevärviga ja RMK edastab 

huvitatud isikutele ja avalikkusele 

skeemi radadest, mille ääres 

ohtlike puude raiet plaanitakse.

22.08 arutelul kõlanud 

ettepanekud ja 

kokkulepped

Ohtlike puude märkimine tuleks teha nii 

terviseradade ääres kui Liini tee lõpus

RMK hindab ohtlike puude raie 

vajadust terviseradade ääres. Liini 

tee lõpust jätkuva sihi äärne mets 

on arvatud mitte majandatavaks 

metsaks lähtuvalt varasemalt 

kogunna vastumeelsusest raietele 

antud metsas.

22.08 arutelul kõlanud 

ettepanekud ja 

kokkulepped

Kohalikel on võimalik soov osta puud 

pärast raiumist

Palume esitata vastav soov RMK-le 

aadressil vandra@rmk.ee. 

22.08 arutelul kõlanud 

ettepanekud ja 

kokkulepped

Küsiti, kas Liini tee lõppu ei ole plaanis 

raieõigust müüa. 

RMK ei planeeri praegusel hetkel 

Liini tee lõpust algavasse metsa 

raiet k.a ohtlike puude raiet. Seega 

ei ole hetkel antud metsa ka 

raieõigust müüa.

22.08 arutelul kõlanud 

ettepanekud ja 

kokkulepped Ei soovita raiet harvesteriga Raiet teostatakse ilma harvesterita.

22.08 arutelul kõlanud 

ettepanekud ja 

kokkulepped

Kohal viibijad tõid puude ohtlikkuse 

hindamiseks näite, et ohtlikke puid peaks 

valides peaks lähtuma loogikast, et kui see 

puu oleks minu aias, siis kas ma peaksin 

seda ohtlikuks.

Puude valmisel arvestatakse antud 

loogikaga.

22.08 arutelul kõlanud 

ettepanekud ja 

kokkulepped (ettepaneku 

esitas Edmond Penu) Valgerand võiks olla Pärnu linna mets

Pärnu Linnavalitusesel on võimalus 

vastav ettepanek esitatada 

Keskkonnaministeeriumile. 



22.08 arutelul kõlanud 

ettepanekud ja 

kokkulepped

Soovitakse teada raieõiguse hinda ja millal 

raied teha plaanitakse

Raieõiguse müügi hind käesoleval 

ajal on ca 35eur/tm. Raied on 

vajalik teostatada 2023. aasta I 

poolaastal v.a lindude 

pesitusperioodil.

Riina Georg, MTÜ Roheline 

Pärnumaa

Pärnumaa metsasõprade ettepanek on 

selline, millele pöörata tähelepanu 

Valgerannas ja Tootsis metsatööde 

plaanimisel ja mitte ainult Valgerannas, 

vaid kogu Pärnumaal: jätkusuutlik on vaid 

püsimetsanduslik metsa(hooldus)tööde 

plaanimine ja läbiviimine

Valgeranda planeeritakse radade 

ääres olevate ohtlike puude raiet.

MTÜ Roheline Pärnumaa

kõigil avalikustatud kõrgendatud avaliku 

huviga aladel (KAH-aladel) on vajalik teha 

eelnevalt vääriselupaikade (VEP) 

inventuur;

Vääriselupaikade inventuuri teevad 

RMK metsakorraldajad, kellel on 

olemas vastav litsents. Vaatluse 

alla on võetud metsaosad, kus 

olemasolevate 

inventeerimisandmete alusel on 

VEP-i esinemise tõenäosus kõrgem.  

Vääriselupaikade inventuuri viiakse 

läbi jooksvalt ja pidevalt. 

MTÜ Roheline Pärnumaa

kuna tegemist on valdavalt varasemalt 

kaitsemetsade kategooria alla kuulunud 

metsaaladega (kuni 2009. a metsaseadus), 

siis tuleb KAH-alasid majandada 

põhimõtteliselt püsimetsana, st piirduda 

valikraiega;

Valgeranna KAH alal on järgneva 10 

aasta jooksul kavandatud ohtlike 

puude raied.

MTÜ Roheline Pärnumaa

elamutega piirnevates puistutes teostada 

raiet (püsimetsanduse raames valikraiet) 

vaid vajadusel ning hoiduda teistest 

raieliikidest ülemäärase kahju tõttu, mida 

need metsaökosüsteemile tekitavad;

Elamutega piirnevatesse 

puistutesse pole raieid kavandatud.

MTÜ Roheline Pärnumaa

raietööde kavandamisel jälgida piirkonna 

üldplaneeringus kehtestatud 

(arengu)eesmärke ja nendest mitte 

kõrvale kalduda. Metsandus peab 

toetama kohaliku elukeskkonna kvaliteeti 

ja kohalikke loodusväärtusi.

Raietööde kavandamisel jälgime 

piirkonna üldplaneeringus 

kehtestatud eesmärke.

MTÜ Roheline Pärnumaa

peatada kõikide uuendusraiete 

kavandamine KAH-aladel, sest need 

metsaalad on varem kuulunud 

kaitsemetsade kategooriasse. Neid metsi 

majandada püsimetsana teaduslike 

põhimõtete ja eesmärkide järgi, tehes 

vajaduse korral valikraiet.

Valgeranna KAH alal ei ole 

kavandatud uuendusraieid.



MTÜ Roheline Pärnumaa

algatada kaitsemetsade kategooria 

staatuse taastamine Eesti metsanduse 

õigusaktides;

Kaitsemetsade kategooria staatuse 

taastamine ei ole 

metsamajandamiskava koostamise 

osa.

MTÜ Roheline Pärnumaa Viia läbi VEP inventuur

Vääriselupaikade inventuuri teevad 

RMK metsakorraldajad, kellel on 

olemas vastav litsents. Vaatluse 

alla on võetud metsaosad, kus 

olemasolevate 

inventeerimisandmete alusel on 

VEP-i esinemise tõenäosus kõrgem.  

Vääriselupaikade inventuuri viiakse 

läbi jooksvalt ja pidevalt. 

MTÜ Roheline Pärnumaa

Puistuid majandada ainult püsimetsana, st 

valikraiega, rakendades püsimetsa 

majandamise põhimõtteid.

Valgeranna KAH alal on järgneva 10 

aasta jooksul kavandatud ohtlike 

puude raied.

Aivar Georg,  Riina Knaps,  

Veiko Lind

Teeme ettepaneku metsa majandada 

metsaseaduse tähenduses valikraiega, mis 

kujutab endast püsimetsandust.

Valgeranna KAH alal on järgneva 10 

aasta jooksul kavandatud ohtlike 

puude raied.


